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22.03.2022 Naturutvalet:
Handsaming i møtet:
Tilleggspunkt, foreslått av Gunn Østvik Petersen, Arbeiderpartiet
Samnanger kommune har tidlegare, i uttale til Regional Transportplan hausten 2021, uttalt at det må 
vera eit høgt prioritert tiltak å gjera fv 579 mellom Hisdal og Os om til forkøyrsveg, og ber om at 
dette arbeidet blir satt i verk. Vidare vil vi påpeika at same vegstrekning har eit sterkt behov for 
oppgradering, særleg på enkelte strekningar. Trafikken har auka markant dei siste åra, og det er også 
stor sjanse at trafikken på denne strekninga aukar i samband med opning av Svegatjørn- Rådal. I 
tillegg er det omkøyringsveg, samt at Samnanger har legevakt i Os, og må då nytta denne 
vegstrekninga.

Gunn Østvik Petersen (Ap) sette fram eit tilleggspunkt til rådmannen sitt fralegg til vedtak. 
Rådmannen sitt framlegg inkludert tlleggspunktet frå Petersen vart samrøystes vedteke. 

NAT- 010/2022 Vedtak:
Samnanger kommune sin uttale til innspelutkastet av RTP sitt økonomiske handlingsprogram og 
investeringsprogram for perioden 2022-2033:
Samnanger kommune ber fylkeskommunen sjå på bakgrunnen for valet av tiltak for å kome fram til 
kva som skal prioriterast. Det er viktig at dei tiltaka som det blir brukt mykje resursar på, er 
framtidsretta og kan nære ein utvikling på regionalt og lokalt nivå. Tiltak som nærer ein utvikling på 
regionalt nivå, vil skape nye utfordringar for lokalsamfunnet. For Samnanger kommune vil dette vere 
prosjektet med ein ny tunnel i Tokagjelet. Med ein ny tunnel og jamleg auke av ÅDT på Fv. 49, vil det 
bli eit større behov for oppgradering av tunnelar, trafikktryggleik, mindre utbetringar av eksisterande 
veganlegg, gang- og sykkeltiltak og kollektivtiltak. 

I vurderinga om kva tiltak som er viktigast å prioritere, er det viktig å ta med seg at tiltak som skal 
betre det regionale transportnettet, ikkje går utover det lokale transportnettet. Utbetring av det 
regionale transportnettet vil krevje lokale tiltak for å hindre at fylkesvegar utviklar seg til ein negativ 
konsekvens for kommunen.



Samnanger kommune synar til at det er viktigare å prioritere strekningsvise utbetringar av regionale 
hovudvegar over to større gang- og sykkeltiltak utanom miljøløftet. Samnanger kommune opplever 
at den aukande trafikken på vegar i funksjonsklasse B, gjer det mindre trygt på desse vegane der dei 
er utforma etter ein tidlegare standard. Kryssingspunkt og avkøyringar har ikkje blitt oppgradert i takt 
med den aukande trafikken. Dette er eit etterslepspunkt som Samnanger kommune synest er viktig å 
prioritere. 

Samnanger kommune synest at eigne løyvingar til rekkverk, vegljos og til ei ordning med spleiselag 
for mindre prosjekt, er ei god tilnærming for å hjelpe kommunar å betre hovudvegar med lågare 
funksjonsklassar som kommunane sjølv reknar som sentrale for kommunen. Samnanger kommune 
meiner at det kan vere lurt å sette rammar på kor desse løyvingane går, som til dømes skulevegar.

Samnanger kommune ser på moglegheita til å få utvida det offentlege VA-nettet langs FV. 49 
gjennom Eikedalen. Det er ei rekkje fritidsbustader i denne delen av Eikedalen, samt eit område med 
fastbuande. Særleg blant dei fastbuande har det i mange år blitt bede om betre tilrettelegging for 
mjuke trafikantar. Mange har også kontakta kommunen med spørsmål om når det kjem offentleg VA 
til dette området. Referansepunkt for prosjektområde vil vere frå Samnangervegen 665 til avkøyring 
til Eikedalen skisenter. Dette er eit prosjekt der det kan vere aktuelt for Samnanger kommune å gå 
inn i eit spleiselag med fylkeskommunen med å bruke trase for VA til trase for gang- og sykkelveg og 
andre utbetringar av vegen.

Samnanger kommune ber fylkeskommunen om at dei gjer ein ekstra vurdering på kva dei nemnte 
tiltaka og prosjekta i innspelutkastet gjer for det regionale og lokale transportnettet. Samnanger 
kommune meiner at fylkeskommunen må sjå på tiltaka og prosjekta at dei reduserer belastninga på 
det lokale transportnettet. Alle tiltaka og prosjekta som er nemnt, vil føre til en auka trafikktryggleik, 
men tiltaka og prosjekta bør følgje utviklingsstrategien som er vedteken i kommunen sin 
samfunnsdel og arealdel. Samnanger kommune synar at det er positivt at det er blitt utarbeida eit 
fagleg grunnlag, Meir veg for pengane, for kva tiltak og prosjekt som skal prioriterast. 

Prosjekta og tiltaka som er knytt til Fv. 49 bør prioriterast. I dag er dette hovudtransport aksen 
mellom Bergen og Hardangerfjorden, og vidare til Folgefonna Nasjonalpark. FV. 49 er også ein viktig 
veg for å komme til større hyttefelt som er lokalisert i Eikedalen og Kvamskogen, og det er fleire 
reisedestinasjonar langs denne vegen. Dagens trafikk på Fv. 49 skaper allereie ein del utfordringar for 
det lokale transport nettet, og det er behov for utbetringar. Fylkeskommunen har vist til moglegheita 
å gjere Fv. 49 til ein omkøyringsveg mellom Bergen - Voss når neste utbyggingsetappe for toglinja 
mellom Bergen – Voss skal byggast. 

Med den stadig aukande trafikken på Fv. 49 grunna fritidsinteresser, frakt, tunnelutbygging i 
Tokagjelet og mogleg omkøyringsveg, er det eit stort behov for utbetring på større delar av 
veganlegget. Samnanger kommune har ved fleire anledningar prøvd å redusere hastigheita på Fv. 49 
for å betre trafikktryggleiken rundt avkøyrslar og kryssingspunkt for mjuke trafikantar, utan å få 
gjennomslag. Det må skje fleire utbetringar på veganlegget til Fv. 49. Om det ikkje blir prioritert 
utbetringar langs Fv. 49 i Samnanger kommune, må fylkeskommunen gå med på å redusere 
hastigheita på vegen på fleire strekningar. 

Tunneloppgradering av Fossenbrattetunnelen og skredsikring med Tokagjelet er tiltak som må 
gjennomførast, grunne ein konstant auking av ÅDT på denne vegen. Auken av ÅDT for bilar og 
tungtransport, vil føre til fleire vibrasjonar på nærområdet og kan auke sannsyna for steinsprang. For 
å halde på nullvisjonen, er dette 2 tiltak som bør setjast høgt på prioriteringslista. 

Samnanger kommune ynskjer at det blir prioritert gang- og sykkelveg mellom Bjørkheim - Bjelkarvika 
i staden for Tysse – Haga. Bjørkheim – Bjelkarvika er ei strekning som vil bli veldig sentral for den 
pågåande sentrums utviklinga som skjer i Samnanger kommune. Me er tidleg i ein fortettings fase av 
Bjørkheim, og ein må få på plass gang- og sykkelvegar nå mens det framleis er tilgjengeleg areal. Ein 
gang- og sykkelveg mellom Bjørkheim – Bjelkarvika vil redusere farlege kryssingspunkt langs Fv. 49. 
Dei fleste planane som er i arbeid i dag i Samnanger kommune omhandlar ein fortetting av Bjørkheim 



og nærliggjande areal. Om ikkje nemnte gang- og sykkelveg kjem, må kommunen sjå på løysningar 
som lysregulerte overgangar langs FV.49 for å redusere det aukande faremomentet for mjuke 
trafikantar. Ein gang- og sykkelveg mellom Bjørkheim – Bjelkarvika vil vere elementær for å auke talet 
på gåande og syklande i kommunen, da denne vegen vil vere midt i ein fortettingssone.

Samnanger kommune har tidlegare, i uttale til Regional Transportplan hausten 2021, uttalt at det må 
vera eit høgt prioritert tiltak å gjera fv 579 mellom Hisdal og Os om til forkøyrsveg, og ber om at 
dette arbeidet blir satt i verk. Vidare vil vi påpeika at same vegstrekning har eit sterkt behov for 
oppgradering, særleg på enkelte strekningar. Trafikken har auka markant dei siste åra, og det er også 
stor sjanse at trafikken på denne strekninga aukar i samband med opning av Svegatjørn- Rådal. I 
tillegg er det omkøyringsveg, samt at Samnanger har legevakt i Os, og må då nytta denne 
vegstrekninga.

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Samnanger kommune sin uttale til innspelutkastet av RTP sitt økonomiske handlingsprogram og 
investeringsprogram for perioden 2022-2033:
Samnanger kommune ber fylkeskommunen sjå på bakgrunnen for valet av tiltak for å kome fram til 
kva som skal prioriterast. Det er viktig at dei tiltaka som det blir brukt mykje resursar på, er 
framtidsretta og kan nære ein utvikling på regionalt og lokalt nivå. Tiltak som nærer ein utvikling på 
regionalt nivå, vil skape nye utfordringar for lokalsamfunnet. For Samnanger kommune vil dette vere 
prosjektet med ein ny tunnel i Tokagjelet. Med ein ny tunnel og jamleg auke av ÅDT på Fv. 49, vil det 
bli eit større behov for oppgradering av tunnelar, trafikktryggleik, mindre utbetringar av eksisterande 
veganlegg, gang- og sykkeltiltak og kollektivtiltak. 

I vurderinga om kva tiltak som er viktigast å prioritere, er det viktig å ta med seg at tiltak som skal 
betre det regionale transportnettet, ikkje går utover det lokale transportnettet. Utbetring av det 
regionale transportnettet vil krevje lokale tiltak for å hindre at fylkesvegar utviklar seg til ein negativ 
konsekvens for kommunen.

Samnanger kommune synar til at det er viktigare å prioritere strekningsvise utbetringar av regionale 
hovudvegar over to større gang- og sykkeltiltak utanom miljøløftet. Samnanger kommune opplever 
at den aukande trafikken på vegar i funksjonsklasse B, gjer det mindre trygt på desse vegane der dei 
er utforma etter ein tidlegare standard. Kryssingspunkt og avkøyringar har ikkje blitt oppgradert i takt 
med den aukande trafikken. Dette er eit etterslepspunkt som Samnanger kommune synest er viktig å 
prioritere. 

Samnanger kommune synest at eigne løyvingar til rekkverk, vegljos og til ei ordning med spleiselag 
for mindre prosjekt, er ei god tilnærming for å hjelpe kommunar å betre hovudvegar med lågare 
funksjonsklassar som kommunane sjølv reknar som sentrale for kommunen. Samnanger kommune 
meiner at det kan vere lurt å sette rammar på kor desse løyvingane går, som til dømes skulevegar.

Samnanger kommune ser på moglegheita til å få utvida det offentlege VA-nettet langs FV. 49 
gjennom Eikedalen. Det er ei rekkje fritidsbustader i denne delen av Eikedalen, samt eit område med 
fastbuande. Særleg blant dei fastbuande har det i mange år blitt bede om betre tilrettelegging for 
mjuke trafikantar. Mange har også kontakta kommunen med spørsmål om når det kjem offentleg VA 
til dette området. Referansepunkt for prosjektområde vil vere frå Samnangervegen 665 til avkøyring 
til Eikedalen skisenter. Dette er eit prosjekt der det kan vere aktuelt for Samnanger kommune å gå 
inn i eit spleiselag med fylkeskommunen med å bruke trase for VA til trase for gang- og sykkelveg og 
andre utbetringar av vegen.

Samnanger kommune ber fylkeskommunen om at dei gjer ein ekstra vurdering på kva dei 
nemnte tiltaka og prosjekta i innspelutkastet gjer for det regionale og lokale 
transportnettet. Samnanger kommune meiner at fylkeskommunen må sjå på tiltaka og 
prosjekta at dei reduserer belastninga på det lokale transportnettet. Alle tiltaka og 
prosjekta som er nemnt, vil føre til en auka trafikktryggleik, men tiltaka og prosjekta bør 



følgje utviklingsstrategien som er vedteken i kommunen sin samfunnsdel og arealdel. 
Samnanger kommune synar at det er positivt at det er blitt utarbeida eit fagleg grunnlag, 
Meir veg for pengane, for kva tiltak og prosjekt som skal prioriterast. 

Prosjekta og tiltaka som er knytt til Fv. 49 bør prioriterast. I dag er dette hovudtransport 
aksen mellom Bergen og Hardangerfjorden, og vidare til Folgefonna Nasjonalpark. FV. 49 
er også ein viktig veg for å komme til større hyttefelt som er lokalisert i Eikedalen og 
Kvamskogen, og det er fleire reisedestinasjonar langs denne vegen. Dagens trafikk på Fv. 
49 skaper allereie ein del utfordringar for det lokale transport nettet, og det er behov for 
utbetringar. Fylkeskommunen har vist til moglegheita å gjere Fv. 49 til ein omkøyringsveg 
mellom Bergen - Voss når neste utbyggingsetappe for toglinja mellom Bergen – Voss skal 
byggast. 

Med den stadig aukande trafikken på Fv. 49 grunna fritidsinteresser, frakt, 
tunnelutbygging i Tokagjelet og mogleg omkøyringsveg, er det eit stort behov for 
utbetring på større delar av veganlegget. Samnanger kommune har ved fleire 
anledningar prøvd å redusere hastigheita på Fv. 49 for å betre trafikktryggleiken rundt 
avkøyrslar og kryssingspunkt for mjuke trafikantar, utan å få gjennomslag. Det må skje 
fleire utbetringar på veganlegget til Fv. 49. Om det ikkje blir prioritert utbetringar langs 
Fv. 49 i Samnanger kommune, må fylkeskommunen gå med på å redusere hastigheita på 
vegen på fleire strekningar. 

Tunneloppgradering av Fossenbrattetunnelen og skredsikring med Tokagjelet er tiltak 
som må gjennomførast, grunne ein konstant auking av ÅDT på denne vegen. Auken av 
ÅDT for bilar og tungtransport, vil føre til fleire vibrasjonar på nærområdet og kan auke 
sannsyna for steinsprang. For å halde på nullvisjonen, er dette 2 tiltak som bør setjast 
høgt på prioriteringslista. 

Samnanger kommune ynskjer at det blir prioritert gang- og sykkelveg mellom Bjørkheim - 
Bjelkarvika i staden for Tysse – Haga. Bjørkheim – Bjelkarvika er ei strekning som vil bli 
veldig sentral for den pågåande sentrums utviklinga som skjer i Samnanger kommune. 
Me er tidleg i ein fortettings fase av Bjørkheim, og ein må få på plass gang- og 
sykkelvegar nå mens det framleis er tilgjengeleg areal. Ein gang- og sykkelveg mellom 
Bjørkheim – Bjelkarvika vil redusere farlege kryssingspunkt langs Fv. 49. Dei fleste 
planane som er i arbeid i dag i Samnanger kommune omhandlar ein fortetting av 
Bjørkheim og nærliggjande areal. Om ikkje nemnte gang- og sykkelveg kjem, må 
kommunen sjå på løysningar som lysregulerte overgangar langs FV.49 for å redusere det 
aukande faremomentet for mjuke trafikantar. Ein gang- og sykkelveg mellom Bjørkheim 
– Bjelkarvika vil vere elementær for å auke talet på gåande og syklande i kommunen, da 
denne vegen vil vere midt i ein fortettingssone.

Dokument som er vedlagt:
Regional transportplan 2022-2033 - Invitasjon til innspel til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram
Uttale til Regional transportplan for Vestland 2022 - 2033

Dokument som ikkje er vedlagt:
Innspel utkast RTP – økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram 2022 – 2033. Sjå lenke i 
saka.  



Kva saka gjeld:

Bakgrunn:
I kommunestyremøte 16.09.2021 blei det vedteke innspel frå Samnanger kommune til Regional 
transportplan (RTP) 2022 – 2033. Desse innspela er blitt behandla og nå kan kommunane i Vestland 
komme med innspel på det økonomiske handlingsprogrammet og investeringsprogrammet for RTP 
2022 – 2033. Frist for innspel er 1 april. 

Lenke til nettside Regional transportplan - Økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram - 
Vestland fylkeskommune

Lenke til innspelutkast økonomisk handlingsprogram  og investeringsprogram RTP 2022 – 2033 ok-
handlingsprogram-og-investeringsprogram---utkast-innspel-til-kommunane-feb-2022-1.pdf 
(vestlandfylke.no)

Førebels tiltak og prosjekt i Samnanger kommune:
I innspelutkastet som er laget nå for RTP- økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram, er 
forskjelleg tiltak og prosjekt i Samnanger kommune teken med. Sjølv om tiltaka er med i 
innspelutkastet nå, er det ikkje gitt at det vil vere med i det endeleg vedtaket. Det er heller ikkje 
sikkert at det vil vere nok ressursar til å gjennomføre alle tiltak som er nemnt i innspelutkastet.  

Tiltak i Samnanger kommune som er med i innspelutkastet:
· Fossenbrattetunnelen, tiltaket er å få tunnelen til å vere godkjent opp mot 

tunneltryggleiksforskrifta (s.22, innspelutkast) .
· Skredsikring Fv. 49 Tokagjelet, tiltaket er mindre skredsikring av punkt med høg skredfaktor 

(s. 23, innspelutkast). 
· Gang- og sykkelveg Tysse – Haga, tiltaket er tenk å betre tilbodet til mjuke trafikantar (s. 

26, innspelutkast). 
· Veganlegg Fv. 49, strekningsvise tiltak på strekningane Jondal – Jondalstunnelen og 

Gullbotn –  Eikedalen. Dette er tiltak som skal gi ein meir tilfredsstillande standard på 
vegen (s. 27, innspelutkast). 

Føringar i regional transportplan:
· Tiltak som støtter opp under nullvisjonen og bidreg til betre trafikktryggleik skal 

prioriterast. Særleg sentralt er tiltak som kan redusere møte- og utforkøyringsulykker og 
ulykker med mjuke trafikantar.

· For mjuke trafikantar skal det særleg leggjast vekt på tiltak som bidreg til at barn og unge 
kan ferdast trygt i trafikken som sikring av skulevegar og nærmiljø.

· For sykkelinfrastruktur skal det leggjast vekt på reiser med potensiale for store 
reisestraumar, samt målpunkt for barn og unge.

· Utbetring av eksisterande veg skal i utgangspunktet prioriterast føre nybygging.
· Det skal særleg leggjast vekt på tiltak som reduserer forfallet, og som reduserer behov for 

framtidig drift og vedlikehald.
· Det skal leggjast vekt på å få meir for pengane gjennom samordning, porteføljestyring og 

meir effektiv prosjektutforming 
· Vestland skal vere pådrivar og iverksette låg- og nullutsleppløysingar innan 

mobilitetstenester, gjennom offentlege innkjøp og innføring av nye teknologiske løysingar
· Ved knutepunkt- og haldeplassoppgraderingar skal enkle bytte, universell utforming, 

tilkomst og trafikktryggleik prioriterast.

Vurderingar og konsekvensar: 

https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/rtp-innspelsrunde/
https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/rtp-innspelsrunde/
https://www.vestlandfylke.no/globalassets/fylkesveg/rtp/ok-handlingsprogram-og-investeringsprogram---utkast-innspel-til-kommunane-feb-2022-1.pdf
https://www.vestlandfylke.no/globalassets/fylkesveg/rtp/ok-handlingsprogram-og-investeringsprogram---utkast-innspel-til-kommunane-feb-2022-1.pdf
https://www.vestlandfylke.no/globalassets/fylkesveg/rtp/ok-handlingsprogram-og-investeringsprogram---utkast-innspel-til-kommunane-feb-2022-1.pdf


Innspela svarar direkte til punkt som fylkeskommunen særleg ber om innspel på. Dette kapitelet er 
bygd opp med punktet som fylkeskommunen vil ha innspel på i kursiv skrift, vurderingar og 
konsekvensar bak innspelet på punktet og til slutt vårt framlegg til innspel på det enkelte punkt. 

Kva føremål er viktigast å prioritere i investeringsprogrammet, er det rammeløyvingar til 
trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av kai, bru 
og tunnel eller midlar til store vegprosjekt?

Samnanger kommune er i ein fase kor mykje av utviklingsfokuset har flyttet seg frå kor det historisk 
har skjedd utvikling i kommunen, samtidig som ein byrjar å oppleve nokre “veksesmerter” på 
transportnettet. Hovuddøme på dette vil vere FV. 49 som minskar trafikktryggleiken meir og meir i 
krysningsonar, avkøyrslar og rundt haldeplassar. Samnanger kommune kan ha meir nytte av å løyse 
få store utfordringar langs transportnettet, i staden for fleire mindre utfordringar. 

Det er lettar for Samnanger kommune å sjølvfinansiere mindre tiltak som skal betre mindre 
utfordringar på transportnettet i kommunen. Innspelet er tenkt å få fylkeskommunen merksam på at 
større utviklingar på aktive fylkesvegar vil skape konsekvensar for det lokale samfunnet, som 
fylkeskommunen må prioritere, sidan dette kan bli kostbare utbetringar og tiltak som ikkje kan 
finansierast igjennom reguleringsbestemmingar.  

Tekst til innspel:

Samnanger kommune ber fylkeskommunen heller sjå på bakgrunnen for valet av tiltak for å kome 
fram til kva som skal prioriterast. Det er viktig at dei tiltaka som det blir brukt mykje resursar på, er 
framtids retta og kan nære ein utvikling på regionalt og lokalt nivå. Tiltak som nærer ein utvikling på 
regionalt nivå, vil skape nye utfordringar for lokalsamfunnet. For Samnanger kommune vil dette vere 
prosjektet med ein ny tunnel i Tokagjelet. Med ein ny tunnel og konstant auke av ÅDT på Fv. 49, vil 
det bli eit større behov for oppgradering av tunnelar, trafikktryggleik, mindre utbetringar av 
eksisterande veganlegg, gang- og sykkeltiltak og kollektivtiltak. 

I vurderinga om kva tiltak som er viktigast å prioritere, er det viktig å ta med seg at tiltak som skal 
betre det regionale transportnettet, ikkje går utover det lokale transportnettet. Utbetring av det 
regionale transport nettet vil krevje lokale tiltak for å hindre at fylkesvegar utviklar seg til ein negativ 
konsekvens for kommunen. 

Det er føreslått å avsetje 200 mill. kr. årleg til strekningsvise utbetringar av regionale hovudvegar 
(vegar i funksjonsklasse B), samt å setje i gang minst to større gang- og sykkeltiltak utanom 
Miljøløftet årleg. Det er også føreslått eigne løyvingar til rekkverk, vegljos og til ei ordning med 
spleiselag for mindre prosjekt. Vi vil be om synspunkt på dette.

Dei fleste av utfordringane som Samnanger kommune har rundt trafikktryggleik, har ein direkte 
tilknyting til FV. 49. Dette kan finnast igjen i fleire farlege kryssingspunkt for mjuke trafikantar, 
dårlege avkøyrslar og utrygge haldeplassar. 

Med større gang- og sykkeltiltak, er dette noko som bør sjåast saman med kommuneplanens arealdel 
(KPA). I Samnanger kommune er største delen av areal som er satt av til bustad og næring, og som 
ikkje er blitt bygd, er lokalisert rundt Bjørkheim. Gang- og sykkeltiltak er mogleg å få delfinansiert 
igjennom reguleringsbestemmingar med areal som ikkje er blitt utbygd. Eit større gang- og 
sykkeltiltak som til døme å gi Tyssevegen eit eige gang- og sykkelareal, vil fort vere eit veldig kostbart 
tiltak med eit usikkert resultat. Det ligg heller ikkje mykje ubygd areal som er opna for utvikling i KPA 
langs Tyssevegen. 

For Samnanger kommune, vil ein få ein større gevinst om det blir ein større prioritering på betring av 
FV.49 framfør fleire større gang- og sykkeltiltak. 



Forslag om løyvingar til rekkverk og vegljos, er løyvingar som kan bli brukt for å betre 
trafikktryggleiken for mange eller få. Desse løyva kan bli ein viktig del for trafikktryggleiken i 
kommunane. Derfor synar me at slike løyve må komme med eit forventa bruksområde. Innspelet vil 
foreslå at slike løyve er forbehaldt til aktive skulevegar. Ordning om spleiselag for mindre prosjekt er 
ein god måte å hjelpe kommunar med mindre tiltak utan at fylkeskommunen må setta av større 
summar for dette for å hjelpe med tiltaka. Med spleiselag vil og kommunane måte prioritere betre 
kor dei ynskje å gjere tiltak. 

Tekst til innspel:

Samnanger kommune synar til at det er viktigare å prioritere strekningsvise utbetringar av regionale 
hovudvegar over to større gang- og sykkeltiltak utanom miljøløftet. Samnanger kommune opplever 
at den aukande trafikken på vegar i funksjonsklasse B, gjer det mindre trygt på desse vegane der dei 
er utforma etter ein tidlegare standard. Kryssingspunkt og avkøyringar har ikkje blitt oppgradert i takt 
med den aukande trafikken. Dette er eit etterslepspunkt som Samnanger kommune syner er viktig å 
prioritere. 

Samnanger kommune synar at eigne løyvingar til rekkverk, vegljos og til ei ordning med spleiselag for 
mindre prosjekt, er ei god tilnærming for å hjelpe kommunar å betre hovudvegar med lågare 
funksjonsklassar som kommunane sjølv reknar som sentral for kommunen. Samnanger kommune 
meina at det kan vere lurt å sette rammar på kor desse løyvingane går, som til døme skulevegar. 

Vestland fylkeskommune ber kommunane gjere ei vurdering av moglege konkrete samarbeidsprosjekt 
med framlegg til spleiselag for finansiering. Vidare ber vi om innspel til  korleis ein kan få mest 
mogleg for pengane for konkrete framlegg til prosjekt.

Av større prosjekt i Samnanger kommune som kan vere aktuelle for spleiselag med fylkeskommunen 
er gang- og sykkelveg i samband med VA- utbygging i Eikedalen. VA- prosjektet har kome langt i 
prosjekteringa. Største utfordringa med prosjektet er finans til sjølve utbygginga. Samkøyring av 
prosjektet med ny gang- og sykkelveg og ny tunnel med Tokagjelet har vore lenge diskutert. Innspelet 
er mest for å vise fram at dette er noko som Samnanger kommune framleis tenkjer på og er klar for. 

Tekst til innspel:

Samnanger kommune ser på moglegheita til å få utvida det offentlege VA-nettet langs FV. 49 
gjennom Eikedalen. Det er ei rekkje fritidsbustader i denne delen av Eikedalen, samt eit område med 
fastbuande. Særleg blant dei fastbuande har det i mange år blitt bede om betre tilrettelegging for 
mjuke trafikantar. Mange har også kontakta kommunen med spørsmål om når det kjem offentleg VA 
til dette området. Referansepunkt for prosjektområde vil vere frå Samnangervegen 665 til avkøyring 
til Eikedalen skisenter.

Dette er eit prosjekt der det kan vere aktuelt for Samnanger kommune å gå inn i eit 
spleiselag med fylkeskommunen med å bruke trase for VA til trase for gang- og sykkelveg 
og andre utbetringar av FV. 49.

Vi ber om synspunkt på om det er dei rette tiltak og prosjekt som er lagt inn i 
investeringsprogrammet, og kva som er viktigast å prioritere.
Det er ikkje blitt gjort noko direkte vurdering av tiltak og prosjekt som ikkje ligg i Samanger 
kommune. I staden for å gå etter andre tiltak som er foreslått i innspelutkastet, bør Samnanger 
kommune formulere innspelet slik at det kan sjåast til at tiltaka i Samanger kommune bør ha ein 
større prioritering. 



Det ligg allereie 3 tiltak inne i innspelutkastet som er i direkte tilknyting til FV.49. Dette er tiltak me 
må få løfta mest mogleg fram på prioriteringslista til fylkeskommunen for å redusere den aukande 
belastninga som FV. 49 har på Samnanger kommune. 
Gang- og sykkelvegtiltaket på strekninga Tysse – Haga er teken vekk i innspelet med bakgrunn frå 
tidlegare vedtak i kommunestyret (KS – 078/2021). I same vedtak er det blitt lagt inn gang- og 
sykkelveg mellom Bjørkheim - Bjelkarvika. Dette vil bli teken med i innspelet.  
Tekst til innspel:

Samnanger kommune ber fylkeskommunen om at dei gjer ein ekstra vurdering på kva dei 
nemnte tiltaka og prosjekta i innspelutkastet gjer for det regionale og lokale 
transportnettet. Samnanger kommune synar at fylkeskommunen må sjå på tiltaka og 
prosjekta at dei redusera belastninga på det lokale transportnettet. Alle tiltaka og 
prosjekta som er nemnt, vil føre til en auka trafikktryggleik, men tiltaka og prosjekta bør 
følgje utviklingsstrategien som er vedteken i kommunen sin samfunnsdel og arealdel. 
Samnanger kommune synar at det er positivt at det er blitt utarbeida eit fagleg grunnlag, 
Meir veg for pengane, for kva tiltak og prosjekt som skal prioriterast. 

Prosjekta og tiltaka som er knytt til Fv. 49 bør prioriterast. I dag er dette hovudtransport 
aksen mellom Bergen og Hardangerfjorden, og vidare til Folgefonna Nasjonalpark. FV. 49 
er også ein viktig veg for å komme til større hyttefelt som er lokalisert i Eikedalen og 
Kvamskogen, og det er fleire reisedestinasjonar langs denne vegen. Dagens trafikk på Fv. 
49 skaper allereie ein del utfordringar for det lokale transport nettet, og det er behov for 
utbetringar. Fylkeskommunen har vist til moglegheita å gjere Fv. 49 til ein omkøyringsveg 
mellom Bergen - Voss når neste utbyggingsetappe for toglinja mellom Bergen – Voss skal 
byggast. 

Med den stadig aukande trafikken på Fv. 49 grunna fritidsinteresser, frakt, 
tunnelutbygging i Tokagjelet og mogleg omkøyringsveg, er det eit stort behov for 
utbetring på større delar av veganlegget. Samnanger kommune har med fleire 
anledningar prøvd å redusere hastigheita på Fv. 49 for å betre trafikktryggleiken rundt 
avkøyrslar og kryssingspunkt for mjuke trafikantar, utan å få gjennomslag. Det må skje 
fleire utbetringar på veganlegget til Fv. 49. Om det ikkje blir prioritert utbetringar langs 
Fv. 49 i Samnanger kommune, må fylkeskommunen gå med på å redusere hastigheita på 
vegen på fleire strekningar. 

Tunneloppgradering av Fossenbrattetunnelen og skredsikring med Tokagjelet er tiltak 
som må gjennomførast, grunne ein konstant auking av ÅDT på denne vegen. Auken av 
ÅDT for bilar og tungtransport, vil føre til fleire vibrasjonar på nærområdet og kan auke 
sannsyna for steinsprang. For å halde på nullvisjonen, er dette 2 tiltak som bør setjast 
høgt på prioriteringslista. 

Samnanger kommune ynskje at det blir prioritert gang- og sykkelveg mellom Bjørkheim - 
Bjelkarvika i staden for Tysse – Haga. Bjørkheim – Bjelkarvika er ei strekning som vil bli 
veldig sentral for den pågåande sentrums utviklinga som skjer i Samnanger kommune. 
Me er tidleg i ein fortettings fase av Bjørkheim, og ein må få på plass gang- og 
sykkelvegar nå mens det framleis er tilgjengeleg areal. Ein gang- og sykkelveg mellom 
Bjørkheim – Bjelkarvika vil redusere farlege kryssingspunkt langs Fv. 49. Dei fleste 
planane som er i arbeid i dag i Samnanger kommune omhandlar ein fortetting av 
Bjørkheim og nærliggjande areal. Om ikkje nemnte gang- og sykkelveg kjem, må 
kommunen sjå på løysningar som lysregulerte overgangar langs FV.49 for å redusere det 
aukande faremomentet for mjuke trafikantar. Ein gang- og sykkelveg mellom Bjørkheim 
– Bjelkarvika vil vere elementær for å auke talet på gåande og syklande i kommunen, da 



denne vegen vil vere midt i ein fortettingssone. 


